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Derdelanders met een niet-Europees diploma  -  MaxiPAC

Een groot probleem binnen het inburgeringsbeleid is dat in het buitenland hoogopgeleide 
mensen hier vaak jobs doen die niets met hun opleiding te maken hebben. Op de 
erkenningsaanvraag van hun diploma komt vaker een negatief antwoord van NARIC 
Vlaanderen (National Academic Recognition Information Centre). Dat werd onder andere 
extra in de kijker gezet in de filmpjes van #inburgeringwerkt, de promocampagne van de 
Vlaamse overheid. In die filmpjes zagen we namelijk o.a. een Turkse advocaat die hier 
arbeider is. 

Aan zulke zaken probeert MaxiPAC (Maximizing Previously Acquired Competences) iets te 
doen. Het doel van MaxiPAC is om “elders verworven competenties (diploma’s en ervaring) 
van derdelanders met een niet-Europees diploma te bevorderen in het Vlaams hoger 
onderwijs.” Op 15 maart behaalde de eerste afgestudeerde zijn Belgisch diploma aan 
Thomas More in Geel via het MaxiPAC-systeem. 

MaxiPAC is een AMIF-project, dat steun geniet van de Vlaamse overheid (AMIF: Asylum, 
Migration and Integration Fund). Naast verschillende Vlaamse universiteiten en 
hogescholen behoort ook het Minderhedenforum, de participatieorganisatie van de 
Vlaamse overheid, tot hun partners. Het Minderhedenforum zou voor de disseminatie van 
het project moeten zorgen.

1. Welke rol speelt de Vlaamse overheid exact in het MaxiPAC-verhaal?

2. Gaan er Vlaamse subsidies naar MaxiPAC? Zo ja, hoeveel? Plant de minister deze 
subsidies op langere termijn te verlengen?

3. Zal worden bijgehouden hoeveel mensen dankzij MaxiPAC een erkenning van hun 
buitenlands diploma verkregen hebben en wat ze erna doen qua werk? Zo ja, zullen 
die gegevens jaarlijks of over een andere bepaalde periode beschikbaar zijn? Zo niet, 
waarom niet?

4. Welk resultaat hoopt de minister via MaxiPAC te behalen? Heeft hij een bepaald 
streefcijfer van aantal afgestudeerden via het systeem?

5. Zijn er afstudeerrichtingen waarvan bekend is dat het erg moeilijk, al dan niet 
onmogelijk, is om het diploma via MaxiPAC te halen, omdat het onderwijsniveau in het 
land van herkomst danig verschilt van het westerse onderwijsniveau? Zo ja, over welke 
(soort) richtingen gaat het?
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1. Het project liep in het kader van de AMIF oproep ‘projecten Integratiepact’. 

Het project MaxiPAC wil het valideren van elders verworven competenties en 
kwalificaties voor vluchtelingen en andere niet-Europese immigranten aan universiteiten 
en hogescholen stroomlijnen en een procedure uitwerken die analoog is voor alle 
hogescholen en universiteiten. Het project loopt van 1 juli 2018 tot en met 31 mei 2021.

2. Er werd complementair op de Europese middelen Vlaamse cofinanciering toegekend van 
16.666 euro voor de disseminatiefase van 1 januari 2020 tot en met 31 mei 2021.

3. Het project gaat niet om de erkenning van het buitenlands diploma. Het gaat om het al 
of niet toekennen van vrijstellingen op basis van een grondige toetsing van EVC (eerder 
verworven competenties) en EVK (eerder verworven kwalificaties).
Opvolging van maatschappelijke impact is mogelijk via de bestaande 
registratiesystemen van de betrokken instellingen en diensten.

4. De MaxiPAC-procedure vormt een alternatief voor de erkenningsprocedure van het  
volledige diploma via NARIC-Vlaanderen én een aanvulling op de bestaande EVC-
procedure die nu reeds voor alle studenten kan gehanteerd worden aan de universiteiten 
en hogescholen in Vlaanderen. 

In het kader van het project werd het systeem ontwikkeld in samenspraak met 
universiteiten en hogescholen en werd ingezet op disseminatie. De ontwikkeling, 
operationalisering en de disseminatie van het systeem waren het doel. Er werd geen 
streefcijfer van aantal afgestudeerden vooropgesteld. 

Meer informatie is beschikbaar op  https://www.maxipac.be/resultaten.html

5. Competenties die eigen zijn aan een opleiding/beroep en in de hele wereld heel 
gelijkaardig zijn, zullen logischerwijs makkelijker aangetoond kunnen worden als 
verworven competentie. Onderzoek - a posteriori - moet uitwijzen welke diploma’s 
moeilijker of makkelijker in een verkorte MaxiPAC-procedure behaald kunnen worden. 

https://www.maxipac.be/resultaten.html

